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Z á p i s č. 6
z 6. mimořádného zasedání Rady Libereckého kraje 

konaného dne 23. 5. 2019

Přítomno   7 členů rady kraje (dle přiložené prezenční listiny), Mgr. Karel 
Ulmann, Mgr. Josef Chýle, Jitka Machálková

Omluveni Ing. Jitka Volfová a Ing. Jan Sviták

Ověřovatelé MUDr. Přemysl Sobotka a Martin Půta

Zapisovatelka  Jitka Machálková

6. mimořádné zasedání rady kraje v roce 2019 zahájil Martin Půta, hejtman, v 7.35 hodin. Pan 
hejtman následně omluvil nepřítomnost Ing. Jitky Volfové a Ing. Jana Svitáka. Dále navrhl, 
aby zápis ověřili MUDr. Přemysl Sobotka a Martin Půta. Zapisovatelkou dnešního jednání 
určil Jitku Machálkovou.

Bylo hlasováno o navržených ověřovatelích zápisu. 

hlasování č. 1 pro 7 proti 0 zdržel se 0 byl přijat

1. Návrh programu

1. Návrh programu

2. Základní teze vyjádření Libereckého 
kraje k dokumentaci vlivů záměru 
„Pokračování těžby ložiska hnědého uhlí 
Turów“ na životní prostředí

Z Jiří Löffelmann odb. životního 
prostředí 
a zemědělství

3. Projektové záměry „Zlepšení bezpečnosti 
cyklistiky na Zachełmsko
-Podgórzyńském okruhu v rámci 
euroregionální Magistrály ER-2 – etapa 
I.“ a „Zlepšení bezpečnosti cyklistiky 
na Zachełmsko-Podgórzyńském okruhu 
v rámci euroregionální Magistrály ER-2 
– etapa II.“

Ing. Jan Sviták odb. dopravy

Požadavky na úpravu programu nebyly vzneseny, M. Půta o něm nechal hlasovat.  

hlasování č. 2 pro 7 proti 0 zdržel se 0 byl přijat
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2. Základní teze vyjádření Libereckého kraje k dokumentaci vlivů záměru 
„Pokračování těžby ložiska hnědého uhlí Turów“ na životní prostředí.

Na jednání rady kraje byla přizvána RNDr. Jitka Šádková, vedoucí odboru životního prostředí 
a zemědělství. 

J. Löffelmann představil obsah předloženého materiálu a zdůraznil, že se jedná o základní 
tezi, tedy obecný pohled a zároveň upozornil na drobné výhrady.

RNDr. Šádková uvedla, že teze vypracovaná společností Frank Bold advokáti, s.r.o., není 
v takové kvalitě, jakou předpokládala. Očekávala jinou strukturu dokumentu, uvedla, 
že si myslí, že hlavním zaměřením by měly být návrhy kompenzačních opatření, 
což je důležité pro veřejné projednání záměru. Podrobně popsala veškeré výhrady k této tezi. 
Podotkla, že doufala, že když uvedená společnost má pobočku v Krakově, bude vyjednávání 
s polskou stranou jednoduší, přínosnější a korektnější, ale bohužel se toto očekávání 
nenaplnilo. Je zde uvedeno, že některé odstavce nejsou dostatečně přeloženy. Upozornila, 
že předkladatel není povinen překládat všechny kapitoly, stručné shrnutí je dostačující. 
Uvedla, že je uveden požadavek na prodloužení lhůty pro následné předložení připomínek.

M. Půta navrhl, že zašle dopis na MŽP a požádá pana ministra o zaslání dopisu polské straně 
ohledně prodloužení této lhůty. Sdělil, že Česká geologická služba by měla mít zpracovánu 
hydrogeologickou studii, která by měla vyjasnit stanovisko o vlivu na podzemní vodu směrem 
na Frýdlantsko. Dále uvedl, že je otázkou, zda bude vyhověno žádosti o veřejné projednání 
v Česku i v Polsku. 

RNDr. Šádková doplnila, že je velmi důležité zajistit činnost následného monitoringu 
relevantních informací. Důvodem je, že žádný odborník není schopen odhadnout důsledky 
těžby v následujících letech.

Následovala diskuze ohledně obsahu teze vyjádření Libereckého kraje. Členové rady kraje 
se shodli na doplnění usnesení po projednání, a to že bude zaslán dopis na MŽP s žádostí 
o prodloužení termínu pro předložení připomínek k záměru a s žádostí o veřejné projednání 
záměru. Dále, že RNDr. Šádková zašle veškeré připomínky za Liberecký kraj k předložené 
tezi panu Nezhybovi, vedoucímu advokátovi společnosti Frank Bold advokáti, s.r.o., k jejich 
přezkoumání a možnému zapracování.

Poté bylo hlasováno o upraveném návrhu usnesení. 

USNESENÍ č. 1048/19/mRK
Základní teze vyjádření Libereckého kraje k dokumentaci vlivů záměru „Pokračování 
těžby ložiska hnědého uhlí Turów“ na životní prostředí

Rada kraje po projednání

s o u h l a s í

se základními tezemi vyjádření Libereckého kraje, jako podkladem pro kompletní vyjádření 
Libereckého kraje dle zákona č. 100/2001 Sb. k dokumentaci vlivů záměru „Pokračování 
těžby ložiska hnědého uhlí Turów“ na životní prostředí

a  u k l á d á

1. Jiřímu Löffelmannovi, členu rady kraje, řízení rezortu životního prostředí, zemědělství 
a rozvoje venkova předložit zastupitelstvu kraje tento materiál k odsouhlasení,

Termín: 28. 05. 2019

2. Martinu Půtovi, hejtmanovi Libereckého kraje, zaslat dopis ministru životního prostředí 
Mgr. Richardu Brabcovi, ve věci žádosti o prodloužení lhůty pro vyjádření Libereckého 
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kraje k dokumentaci „Pokračování těžby ložiska hnědého uhlí Turów“ a žádosti o 
mezistátní konzultace na uvedené téma.

Termín: 28. 05. 2019

hlasování č. 3 pro 7 proti 0 zdržel se 0 byl přijat

3. Projektové záměry „Zlepšení bezpečnosti cyklistiky na Zachełmsko-Podgórzyńském 
okruhu v rámci euroregionální Magistrály ER-2 – etapa I.“ a „Zlepšení bezpečnosti 
cyklistiky na Zachełmsko-Podgórzyńském okruhu v rámci euroregionální Magistrály 
ER-2 – etapa II.“

Na jednání rady kraje byl přizván Ing. Jan Čáp, vedoucí odboru dopravy, který stručně uvedl 
obsah předloženého materiálu.

Bez připomínek a diskuze nechal M. Půta hlasovat o návrhu usnesení. 

USNESENÍ č. 1049/19/mRK
Projektové záměry „Zlepšení bezpečnosti cyklistiky na Zachełmsko-Podgórzyńském 
okruhu v rámci euroregionální Magistrály ER-2 – etapa I.“ a „Zlepšení bezpečnosti 
cyklistiky na Zachełmsko-Podgórzyńském okruhu v rámci euroregionální Magistrály 
ER-2 – etapa II.“

Rada kraje po projednání

s c h v a l u j e

1. projektový záměr „Zlepšení bezpečnosti cyklistiky na Zachełmsko-Podgórzyńském 
okruhu v rámci euroregionální Magistrály ER-2 – etapa I.“,

2. projektový záměr „Zlepšení bezpečnosti cyklistiky na Zachełmsko-Podgórzyńském 
okruhu v rámci euroregionální Magistrály ER-2 – etapa II.“

a  u k l á d á

Ing. Janu Svitákovi, náměstkovi hejtmana, řízení rezortu dopravy, investic a veřejných 
zakázek, zajistit zpracování projektové žádosti, včetně všech příloh, do Programu přehraniční 
spolupráce Interreg V-A Česká republika – Polsko 2014 – 2020 Fond mikroprojektů 
EuroregionNisa – Nysa, 10. zasedání řídícího výboru.

Termín: 28. 05. 2019

hlasování č. 4 pro 7 proti 0 zdržel se 0 byl přijat

Žádné další náměty ani připomínky nebyly vzneseny. M. Půta, hejtman, ukončil 
6. mimořádné zasedání rady v 7.50 hodin.

--XXX--
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Ověřovatelé 

MUDr. Přemysl Sobotka            ………………………………….

Martin Půta ……………………………….

……………………………..……
M a r t i n  P ů t a

hejtman

Liberec 23. 5. 2019
zapsala Jitka Machálková


